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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mivel magyarázza azt, hogy a mai 
energiaáremelkedések mellett a villanyszámlán belül a forgalmi díjak árának aránya 
emelkedik az elektromos áram terhére?" 

Tisztelt Miniszter úr!

 

Az alábbi írásbeli kérdésemre a Dr. Koncz Zsófia által aláírt levél semmilyen formában nem ad
választ. Sőt, államtitkár asszony a választók nyilvánvalóan életszerű nehézségeit rövidtávú politikai
haszonszerzést szolgáló hamis állításnak nevezi.

Tekintettel arra, hogy a válasz még csak érintőlegesen sem találkozik a levelével hozzám forduló
választópolgár  gondjaival,  így  azt  elfogadni  nem  tudom,  hanem  változatlan  formában  újra
benyújtom. Teszem mindezt annak reményében, hogy Magyarország Kormányának képviselőjeként
végre ráébred, hogy milyen problémákkal küzd az ország és a felmerült kérdésekre érdemi választ
ad.

 

A Fidesz-kormány képviselői 2022. július 13-án bejelentették, hogy a rezsicsökkentés – az Orbán-
kormány  korábbi  ígéreteivel  és  állításaival  szemben  –  a  2013-ban  bevezetett  formájában
megszűnik.

A Fidesz-kormány  intézkedése  nyomán  2022.  augusztus  1-jétől  a  kormány  által  meghatározott
átlagfogyasztás  feletti  rész  után  az  egyetemes  szolgáltatásra  jogosult  áram-  illetve
földgázfogyasztóknak úgynevezett  lakossági  piaci  árat  kell  fizetnie,  amely áram esetében dupla
árat, földgáz esetében több mint hétszeres árat jelent.

A bejelentett áram- és gázáremelés váratlanul érte a lakosságot. Hiszen Orbán Viktor még 2022.



 
július 7-én is arról beszélt, a rezsicsökkentést mindenképpen megvédik, áprilisban még azt mondták
a miniszterek, hogy „a magyar gazdaság erősebb és ellenállóbb, mint korábban”, tavaly októberben
pedig  Szijjártó  Péter  jelentette  be  az  15  évre  kötött  orosz  gázvásárlási  megállapodással
kapcsolatban,  hogy  „Megteremtettük  annak  lehetőségét,  hogy  a  világpiaci  ármozgásoktól
függetlenül a magyar fogyasztók számára a gáz ára ne növekedjen”.

Az ennek ellenére bevezetett  brutális  áram- és  gázáremelés  rengeteg családot,  vállalkozást  állít
szinte megoldhatatlan helyzet elé, teljesen természetes módon rengeteg kérdés merült fel, amelyeket
a Kormánynak meg kell tudnia válaszolni.

 

Nyugdíjas  választópolgár  hozzám  intézett  levelében  arról  tájékoztatott,  hogy  az  utolsó  négy
villanyszámlája alapján összeállítást készített annak érdekében, hogy a változásokat követni tudja. A
kialakult  trendet  egyértelműnek  látja:  a  forgalmi  díj  folyamatosan  emelkedik  a  villanyszámla
végösszegén belül az áramdíj terhére, ami semmivel sem magyarázható. Éppen azt hallja minden
csatornán, hogy hogyan emelkednek az energiaárak. A számlái szerint viszont pont az ellenkezője
történik:  csökkenek  az  energia  díjak,  a  forgalmi  díj  összege  viszont  emelkedésnek  indult.
Levélírónk  szerint  a  folyamat  hátterében  az  áll,  hogy  a  bevételeket  az  állami  kasszából  a
magánzsebekbe folyatják át.

 

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1.  Mivel  magyarázza  azt,  hogy  a  mai  energiaáremelkedések  mellett  a  villanyszámlán  belül  a
forgalmi díjak árának aránya emelkedik az elektromos áram terhére?

2. Valóban magánzsebeket gazdagít az elektromos áram forgalmi díjának emelkedése?

 

Válaszáról az érdeklődő választópolgárt természetesen tájékoztatni fogom.
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